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Írásbeli kérdés
Dr. Katona Béla
az Országgyűlés Elnöke részére

Helyben

Tisztelt Elnök Úr !

„Hogy nevezheti magát szocialistáknak az a kormány, amely éppen most lehetetlenítette el a
szociális foglalkoztatást?” címmel a Házszabály 91 .§-a alapján írásbeli kérdést kívánok
benyújtani Dr. Herczog László miniszterhez .

A választ írásban kérem !

Tisztelt Miniszter Úr !

Az elmúlt napokban választókörzetem több olyan foglalkoztatója fordult hozzám, amel y
csökkent munkaképességűeket alkalmaz, mivel korábban elképzelhetetlen forgatókönyv
valósult meg a szociális foglalkoztatásban . A legrászorultabb réteg (pszichiátriai é s
szellemileg akadályoztatott foglalkoztatottak) munkáltatói, munka-rehabilitáció s
foglalkoztatói január 19-én értesültek arról, hogy — teljes ellentmondásban a pályázat i
kiírással és befogadott pályázatokkal -, az előirányzott és számított támogatásoknak a
legtöbben csak egy-kétharmadát kapták meg . A helyzetet az teszi drámaivá, hogy több szá z
embert ez úgy érint, hogy megkötött szerződéseik válnak semmissé, hiszen a fenntartók a
váratlan és megoldhatatlan finanszírozási problémák miatt országosan a legrászorultabbak
ezreit, a megyében több százat kell, hogy utcára tegyenek . Ezek az emberek csökkent
munkaképességűek, alacsony iskolai végzettséggel, gyakran etnikai háttérrel, sokan 50 felett ,
vagyis a teljes ellehetetlenüléssel kell szembenézniük . A támogatás ilyen drasztikus és számo s
jogi kételyt ébresztő megvonásával teljes foglalkoztatási struktúrákat romboltak szét .

A lépés nem csak számos jogi kételynek ad alapot, de erkölcsi és szakmai elvek tucatjait i s
felrúgja. Jellemző a kialakult és elképzelhetetlen jogbizonytalanságra, hogy olyan rendelete k
vannak hatály alatt, amelyeken emberek, családok százainak múlik az élete, ám még a
jogalkotó sem tudja, hogyan kell értelmezni .

A hiányzó összeg a szférából mintegy 3 milliárd éves szinten . Az elő irányzott 5 milliárdból i s
csupán 4 milliárdot osztottak szét . A hiányzó összeg csak a minisztériumokban és nag y
veszteséges állami vállalatok prémiumainak és plusz adómentes kiegészítéseinek a
töredékébő l megoldaná emberek ezreinek az egész éves sorsát .



Tisztelt Miniszter úr !

Mi a szándéka a szociális és munkaügyi tárcának a csökkent munkaképesség űekkel?

Miért akarják kirakni a sérült embereket a szabad munkaer őpiacra, amikor ott egyébként s e
lehet munkát találni még az egészséges és a jobban kvalifikált embereknek se ?

Mi a valódi szándék? Talán az új kormányt akarják lehetetlen helyzetbe hozni ezzel a
döntéssel?

Budapest, 2010 . január 26 .

Erdős Norbert
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